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V AKTUÁLNÍ ČÍSLE ČASOPISU 
ZONA MIMO JINÉ NALEZNETE: 

 

● Jaké jsou výhody firemního členství  
ve wellness 
● Rozhovor s majitelem počítačových 
heren Cyber Café 
 

Objednejte si předplatné na 
www.iZONA.cz nebo na  

predplatne@economia.cz  

Praha bude lákat na technické památky  
Hlavní město bude od června nabízet v rámci zážitkové turistiky prohlídky technických památek. 

Spolu s Hospodářskou komorou hlavního města spouští magistrát projekt Praha technická, který 
má najít vhodné objekty pro zpřístupnění veřej-
nosti. Projekt je spolufinancován z fondů EU, 
státního rozpočtu a rozpočtu hlavního města. 
Celkem má stát 6 milionů Kč.  

Zatím se do projektu přihlásilo 20 subjektů. 
Patří k nim městské akciové společnosti Pražské 
vodovody a kanalizace, Dopravní podnik hlavní-
ho města či Kolektory Praha. Partneři se budou  
v několikatýdenních kurzech učit, jak objekt či 
výrobu přizpůsobit zážitkové turistice a jak ji 
propagovat. V rámci projektu by mohli turisté 
nahlédnout například do unikátního systému 
pražských kolektorů, který zahrnuje přes 90 ki-
lometrů chodeb, historické Podolské vodárny, 
strojovny lanovky na Petřín, historických stok v blízkosti Staroměstské radnice či některých objek-
tů Českých drah. V polovině roku by se měly technické zajímavosti dostat do nabídky incomingo-
vých cestovních kanceláří a také informačních zdrojů, ze kterých čerpají domácí turisté. 

Veletrh představí muzea Horního Slezska  
Sedmadvacet muzeí ze severní Moravy, Slezska a polského příhraničí představí od 1. do 3. února 

Veletrh hornoslezských muzeí. Bude se konat na ostravském výstavišti Černá louka společně s od-
bornou konferencí. Cílem je prezentovat jednotlivé sbírky muzeí na obou stranách hranice široké 
veřejnosti. Z muzeí Moravskoslezského kraje se na veletrhu představí osm institucí.  „Půjde přede-
vším o prezentaci prostřednictvím fotografií, projekcí a propagačních materiálů. Některá muzea na 
veletrh přivezou i ukázky ze sbírek,“ uvedla ředitelka Ostravského muzea Jiřina Kábrtová. Projekt 
spolufinancuje Evropská unie a je v něm zahrnuto i vydání společného adresáře muzeí Horního 
Slezska. Ten nabídne nejdůležitější informace o sbírkách, otevírací době či exponátech. Součástí 
budou i odkazy na internetové stránky. Adresář bude česko-polský a nejdůležitější údaje budu 
přeloženy i do angličtiny. „Každé muzeum získá 100 kusů a postará se o jejich distribuci do infor-
mačních center, knihoven a dalších institucí,“ dodala Kábrtová. 

Brněnská zoo staví pohádkový dům 
V dům z pohádky se stájemi pro poníky a učebnou o životním prostředí se do září změní stáj  

v dětské zoo brněnské zoologické zahrady. Budova stojí u výběhů s krotkými zvířaty, kam se děti 
dostávají nedávno zbudovaným systémem prolézaček. Přestavba objektu přijde skoro na 6 mil. Kč. 
U dětské zoo má vzniknout i palouk s grily, na kterých si budou moci rodiče v době, kdy si budou 
děti hrát, připravovat jídlo. Zoo letos zahájí také výstavbu moderní expozice hnědých medvědů. 
Podle ředitele zahrady Martina Hovorky se bude medvědinec rozkládat na ploše jednoho hektaru, a 
stane se tak jednou z největších expozic. Výstavba výběhu přijde zhruba na 50 milionů Kč. 

LINE 

V Liberci vznikne ortocentrum 
V areálu Městského stadionu v Liberci chce 

soukromá firma Stavebniny Bako vybudovat 
relaxační a regenerační centrum, které bude 
nabízet ozdravné kúry v mrazicí a solné komo-
ře. Centrum by mohlo otevřít už září. V Česku 
už fungují dvě kryocentra – v Praze a v Besky-
dech. „Kryocentrum vyroste v bývalé kuželně, 
pro kterou jsme hledali nové využití. Investor 
musí starou budovu kompletně zrekonstruovat, 
město nebude nový záměr stát nic,“ řekl mluv-
čí arény Lukáš Přinda. Firma odhaduje nákla-
dy na 8 milionů Kč. Kryocentrum, zahřívací 
místnost a solná komora, tvoří  první etapu 
regeneračního centra. V budoucnu k nim má 
přibýt i léčba laserem, magnety a vodou. 

Regionální umění v Sýpce 
Bývalá sýpka u zámku Žerotínů ve Valaš-

ském Meziříčí nabízí služby hlavně turistům  
a milovníkům výtvarného umění. Opravená 
památka se pro veřejnost otevřela 9. ledna.  
V objektu, jehož rekonstrukce stála zhruba  
7,7 milionu Kč, vznikla galerie a informační 
centrum. Do galerie Sýpka byla z muzejních 
depozitářů i z radnic převezena díla regionál-
ních malířů a sochařů. Podle mluvčího města 
Josefa Beneše bude v objektu sídlit také rozvo-
jová agentura připravující projekty, jež se bu-
dou ucházet o evropské a státní dotace. 

Právě vychází  
Hotel & Spa Management 

  

Nový odborný časopis pro profesionály  
v hotelovém a lázeňském průmyslu 

Objednejte si ukázkový výtisk zdarma! Více na www.hotel-spa.cz  

http://www.iZona.cz
http://www.iZONA.cz
mailto:predplatne@economia.cz
http://www.hotel-spa.cz


 

ProGamers posilují v on-line herním businessu  
Společnost ProGamers, s.r.o., uzavřela smlouvu s Valve Corporation o provozování Valve Con-

tent Serverů, které slouží k on-line distribuci herních titulů prostřednictvím systému Steam. Přes 
Steam nejsou distribuovány pouze hry Valve, ale i dalších společností. Celkový počet titulů je nyní 
téměř 100. Distribuce prostřednictvím systému Steam dlouhodobě dosahuje podílu zhruba 80 %  
z veškerého on-line prodeje počítačových her.  

V současné době je ve světě v provozu 120 Valve Content Serverů, nejvíc z nich je v USA. Čeští 
uživatelé museli doposud stahovat zakoupené hry a updaty ze zahraničních serverů, to se se spuště-
ním domácích Valve Content serverů provozovaných společností ProGamers mění. Valve Content 
Servery bude společnost Pro-Gamers provozovat pro země střední Evropy a budou hostovány  
u hosterů v ČR a Maďarsku. ProGamers, s.r.o., bude provoz Valve Content Serverů financovat  
z prodeje bannerové reklamy, která je zacílena na mladé uživatele moderních technologií v převa-
žující věkové skupině 10 až 25 let. 

Lázním ubývají pojištěnci 
Lázně Luhačovice odhadují, že za loňský rok 

utržily zhruba o 5 % méně než v roce 2005, kdy 
tržby dosáhly 370 milionů Kč. Počet klientů se 
sice v loňském roce takřka nesnížil, v lázních 
ale trávili méně času. Ubylo totiž klientů vysí-
laných zdravotními pojišťovnami, kteří mají 
delší pobyty než samoplátci. Generální ředitel 
lázní Josef Krůžela předpokládá, že se loni 
počet klientů zastavil těsně pod hranicí 29 tisíc. 
Jde tak prakticky o stejný výsledek jako v roce 2005, který byl co do počtu hostů rekordní. Klienti, 
kterým pobyt zcela či částečně hradí pojišťovny, loni tvořili asi čtvrtinu hostů. Zbytek připadl na 
domácí a zahraniční samoplátce, kteří upřednostňují kratší relaxační pobyty. Vzhledem k úbytku 
pojištěnců se největší moravské lázně snaží lákat komerční klientelu. Počet samoplátců se tak me-
ziročně zvýšil zhruba o 6 %. Roste i množství zahraničních návštěvníků. 

Ve Varech připravují pozemky pro stavbu haly  
Stavební firmy začaly s rozsáhlou přípravou pozemků pro budování nové multifunkční haly 

v Karlových Varech. Náklady na stavbu sportovního, kulturního a kongresového centra přesáhnou 
miliardu korun, investorem je město. Terénní úpravy v karlovarské části Tuhnice budou trvat něko-
lik měsíců. Podle mluvčího magistrátu Jakuba Kaválka město do přípravných prací dosud investo-
valo na 24 milionů Kč. Peníze byly určeny hlavně na zpracování dokumentace k územnímu řízení 
a stavebnímu povolení. Letos má město v rozpočtu 300 milionů Kč, dalších 80 milionů Kč je státní 
dotace. Z celkových nákladů na stavbu haly mají Karlovy Vary zaplatit asi 924,5 milionu Kč. Dal-
ších 155 milionů Kč je slíbená státní dotace. Zastupitelstvo schválilo, že si může město půjčit na 
stavbu u Komerční banky maximálně 600 milionů Kč. Hala by měla být hotova v roce 2008. 

Kinům rostle návštěvnost i tržby  
Češi začali opět chodit do kin, která v roce 2005 vykázala 

výrazný propad návštěvnosti i tržeb. Do tuzemských kinosá-
lů loni zavítalo 11,5 milionu diváků, což bylo zhruba  
o 2 miliony víc než v roce 2005. Vyšší návštěvnost kin se 
projevila i na tržbách, které loni vzrostly na 1,043 miliardy 
Kč z 854,485 milionu Kč v roce předchozím. Nejvíc diváků 
přišlo do kin v březnu, v dubnu, v květnu a v srpnu. Naopak 
nejslabším loňským měsícem byl pro provozovatele kin 
červenec. Z filmových distribučních společností podle statis-
tik Unie filmových distributorů vykázala největší tržby firma Falcon, a to 512 milionu Kč. Na 
druhém místě skončila s tržbami 282,2 milionu Kč společnost Bontonfilm a třetí byl Bioscop, je-
hož tržby činily 68,3 milionu Kč. 

Chomutov bude mít skatepark 
Speciálně upravené hřiště vznikne v Chotumově v areálu bývalého letního kina v městské části 

Kamenný vrch. Skateboardový areál chtělo město otevřít už loni, prodloužení termínu způsobily 
podle Ivy Josífkové z kanceláře primátorky změny v projektu: „Novinkou je, že velká část parku 
bude zastřešená, s čímž původní projekt nepočítal. Využijeme střechu nad bývalým hledištěm.“ 
Vybudování areálu bude stát 5,5 milionu Kč. Město počítá i s úpravami areálu bývalé ploché dráhy 
pro motocykly. Studie zástavby nevyužívaného stadionu navrhuje jeho přeměnu v park, který by 
sloužil všem generacím. I tam by mělo vzniknout skateboardové hřiště, dále pak stezka pro cyklis-
ty či překážková dráha pro jezdce na in-line bruslích. Výstavba rekreační zóny si vyžádá 25 milio-
nů Kč, město požádalo o dotaci ze strukturálních fondů Evropské unie. 
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Balneoprovoz a ubytování spojeno 
Františkovy Lázně, a.s., propojily část uby-

tovacích kapacit s akvaparkem a balneoprovo-
zy. Mezi komplexem sanatoria Pawlik, Aqua-
forum a Císařskými lázněmi vede 40metrová 
podzemní chodba. Náklady na její vybudování 
přesáhly 18 milionů Kč. Tunel umožní lázeň-
ským hostům přecházet mezi objekty, aniž by 
museli vyjít ven. Do Císařských lázní se do-
stanou věží s panoramatickým výtahem.  

„Tunel vznikal ve složitých geologických 
podmínkách. Prioritou byla ochrana pramenů 
a stavbu trvale sledovali hydrogeologové. 
Nezaznamenali žádné ovlivnění zdrojů mine-
rálních vod v okolí tunelu ani jinde ve Františ-
kových Lázních,“ řekla mluvčí lázní Eva Dou-
chová. „Už před časem jsme propojili nad-
zemní chodbou sanatoria Pawlik a Isis. Po 
dokončení stavby areálu Aquafora se sanatoria 
spojila i s ním. Teď tedy vznikl ucelený kom-
plex,“ dodala. 

 Hrnčířský kruh pro návštěvníky 
Zubrnický skanzen lidové architektury chys-

tá na léto hrnčířské dny. Návštěvníci budou 
mít možnost vyzkoušet si práci na hrnčířském 
kruhu. Pracovníci skanzenu počítají rovněž  
s výstavbou historické polní pece, takže bude 
k vidění i vypalování keramiky. Hrnčířské dny 
zpestří program v hlavní turistické sezoně.  

Dále kalendář akcí ve skanzenu počítá s tra-
dičními oslavami Masopustu v únoru, s Veli-
konocemi koncem března, se Zubrnickým 
jarmarkem v květnu, s Podzimem na vesnici  
v říjnu a s Vánocemi ve skanzenu v polovině 
prosince. 

Bělá začne shánět investory  
Radnice v Bělé pod Bezdězem na Mladobo-

leslavsku připravuje marketingovou kampaň, 
kterou chce přilákat investory do chystané 
průmyslové zóny v bývalém vojenském areálu 
Vazačka. O bezúplatném převodu na město  
v září rozhodla vláda, nyní se chystají darova-
cí smlouvy.  

Bělá také získala část bývalého vojenského 
prostoru Ralsko v lokalitě Vrchbělá, kde další 
část získal Středočeský kraj. Město i kraj hod-
lají lokalitu oživit sportovně-rekreačními akti-
vitami. Ani v tomto případě ale nejsou podle 
místostarosty Miroslava Schneidera dokonče-
ny legislativní podmínky převodu území. 

Punkevním jeskyním chybí peníze  
Na stavbu nové správní budovy Punkevních 

jeskyní v Moravském krasu, která vyjde zhru-
ba na 30 milionů Kč, se zatím nepodařilo zís-
kat peníze. Před dvěma lety byla podoba ob-
jektu vybrána v architektonické soutěži. „Jed-
náme s ministerstvem životního prostředí i  
s krajským úřadem,“ řekl ředitel Správy jesky-
ní ČR Jaroslav Hromas. Jeskyňáři doufají, že 
část peněz se podaří získat z dotací Evropské 

(Pokračování na stránce 3) 
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unie. Současná správní budova vznikla v roce 
1948 a ročně jí projde na 200 tisíc turistů. 
Objekt stojí pod mohutnou vápencovou stě-
nou. Budovu bude kvůli opadávání balvanů 
nutné strhnout a postavit o kus dál. Nový ob-
jekt bude z betonu a skla, strop bude vyztužen 
tak, aby odolal i pádu 50 kg vážícího balvanu. 

Obrazovky místo instruktorů 
Wellness klub Konami Sports & Life 

v japonském Sapporu přišel s novým koncep-
tem cvičení, jde o tzv. self-serve. Místo za-
městnávání instruktorů instaloval klub velko-
plošné obrazovky, na kterých klientům v sále 
promítá cvičební kroky a sestavy.  

Konami Sports Clubs jsou největším operá-
torem v  oboru v Japonsku. Pro účely videoin-
struktáží zakoupily program Dance Dance 
Revolution. 

Londýnské filmové centrum otevře 
Britský filmový institut otevře v únoru  

v Londýně zrekonstruovaný National Film 
Theatre. Nově bude centrum, které dostane 
název BFI (British Film Institute) Southbank, 
zahrnovat digitální kino, prostory pro studium 
a mediatéku. Ta bude obsahovat 14 stanovišť, 
kde budou návštěvníkům k dispozici stovky 
hodin záznamů z národního filmového a tele-
vizního archivu. Součástí NFT bude i multi-
mediální galerie. BFI Southbank je součástí 
širšího plánu na vybudování Národního filmo-
vého centra, které má vzniknout do roku 2012. 

VELETRHY a VÝSTAVY 
SPIELWARENMESSE 
Mezinárodní veletrh hraček 
1. 2. - 6. 2. 2007     Norimberk, Německo 
 
AQUA-THERM NITRA 
Mezinárodní odborný veletrh vytápění, venti-
lace, klimatizační, měřicí, regulační, sanitární 
a ekologické techniky 
6. 2. - 9. 2. 2007    Nitra - Agrokomplex, SR 
 
REISEN HAMBURG 
Mezinárodní výstava turismu a karavanů 
7. 2. - 11. 2. 2007     Hamburk, Německo 
 
FERIEN-MESSE SALZBURG 
Veletrh cestování, dovolených, volného času a 
zdravého životního stylu 
9. 2. - 11. 2. 2007     Salcburk, Rakousko 
 
TRAVEL TECHNOLOGY SHOW 
Představení nejnovějších technologií v prů-
myslu cestovního ruchu 
13. 2. - 14. 2. 2007     Londýn, Velká Británie 
 
HOLIDAY WORLD 
16. středoevropský veletrh cestovního ruchu 
15. 2. - 18. 2. 2007     Praha - Výstaviště, ČR 

(Pokračování ze stránky 2) 
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V Ružomberku rostou luxusní apartmány  
Na rozhraní Nízkých Tater a Velké Fatry realizuje 

společnost CPI Slovakia, dceřiná společnost Czech 
Property Investments Group, výstavbu  apartmánů 
alpského stylu. Sedm vilových domů v lokalitě 
Hrabovo navazuje na skipark Ružomberok 
v lyžařském středisku Malinô Brdo. Při přípravě 
projektu byl kladen důraz na výběr přírodních mate-
riálů, typických pro horské oblasti. Součástí všech 
132 apartmánů je balkon nebo terasa a skladovací 
prostory. Každý dům má 10 garážových míst, odkud se nájemník dostane výtahem k bytu, a kryté  
parkovací plochy. Areál nabízí služby po vzoru horských hotelů, kde správce a personál fungují  
24 hodin denně. Sportovní areály, lyžařská střediska, lázeňské komplexy a také historické objekty 
a přírodní památky jsou přidanou hodnotou lokality. Apartmány Hrabovo by měly být dokončené 
už na jaře, předpokládané investice činí 380 milionů Kč. 

Aromaterapie má v Japonsku dlouhou tradici  
V japonských obchodech je k dostání široká škála lahviček obsahujících rozmanité vonné oleje, 

mezi nimiž převažují růžové, levandulové či santalové vůně. Vedle masáží chodidel, horkých láz-
ních a pouštění Mozartovy hudby získalo vdechování příjemných vůní pevné místo mezi ozdrav-
nými prostředky pro stresované Japonce. Země má hlubokou tradici ve vychutnávání vůní. O způ-
sobech vdechování příjemných vůní pojednává japonské umění kódó. Tato tradici stará 1400 let se 
do země dostala s buddhistickými rituály. Kumiko Kumasaková, která praktikuje kódó už přes půl 
století, učila za svou kariéru nejrůznější lidi od přepracovaných úředníků po nadšence pro aromate-
rapii. Vliv kódó na mysl vyvolal zájem i u lékařů, včetně známého psychiatra Hisanobua Kaiji. 
Před 15 lety se zapojil do kurzu Kumasakové s cílem spojit toto umění s léčením. V knize o kódó, 
kterou oba napsali, psychiatr podotýká, že cvičení čichu, který je u člověka nejméně rozvinutý z 
pěti smyslů, pomocí kódó může chránit před depresí a Alzheimerovou chorobou. U nich se zjistilo, 
že zapříčiňují selhávání čichových funkcí. 

Denní spa chystají expanzi 
Řetězec spa a wellness zařízení Champneys plánuje v Británii vybudovat řadu menších denních 

spa rezortů. Každé centrum bude nabízet ve čtyřech místnostech škálu kosmetických ošetření, 
masáže a wellbeing poradenství. Firma Champneys zároveň chystá expanzi na ruský trh, kam chce 
uvést své zdraví prospěšné a beauty produkty. 

Britské obří kasino bude v Manchesteru  
Klání o právo provozovat v Británii první obří kasino ve stylu hráčského centra Las Vegas vyhrá-

lo překvapivě město Manchester. Rozhodnutí britské vlády je tak ranou pro Blackpool a Londýn, 
které o povolení také usilovaly a patřily podle bookmakerů k favoritům. Z doporučení komise 
Casino Advisory Panel, na jehož základě vláda rozhodla, vyplývá, že pro Manchester rozhodla 
snaha o pomoc rozvoji města. Kasino o ploše nejméně 5000 m2 s asi 1250 hracími automaty bude 
stát v chudé východní části Manchesteru a poskytne 2700 pracovních míst. Na výstavbu a provoz 
se počítá s investicemi 265 milionů liber (11,4 miliardy Kč). 

Tato strategie má i své kritiky. „Obří kasina přinesou peníze, ale také povedou k ohromné bídě 
těch lidí, kteří vášnivě hrají. Nemyslím si, že je sociálně zodpovědné zahrnovat obří kasino do 
projektu obnovy města,“ poznamenal poslanec John Leech. 

Komise CAP navrhla vybudovat v příštích letech v zemi dalších osm obřích a stejný počet men-
ších kasin, která by měla vždy „jen“ asi 80 hracích automatů. O umístění kasina projevily zájem 
kromě Londýna a Blackpoolu například Glasgow, Newcastle, Cardiff, Sheffield a Brent. 
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Objednejte si předplatné časopisu ZONA  
pro management zábavy a volného času a navíc získáte: 

 

 ● 50% slevu na předplatné časopisů REGAL, TREND Marketing, SIGN  
 ● zdarma přístup do on-line archivů časopisu ZONA  
 ● zdarma elektronický newsletter s novinkami z oboru ZONA line  
 

www.iZONA.cz nebo predplatne@economia.cz 
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